
Людина та гг справа

Звичайно ж, що як і все в 
житті, так і кожна робота 

окремо, сприймається за резуль
татами, а отже, в окремих випад
ках, і за допомогою порівнянь. 
Тому перше інтерв'ю, відносно 
нового начальника відділу зони 
ЧАЕС ГУ МВС України в Київ
ській області підполковника 
Юрія Тарасенка, можливо теж 
трохи цим “зловживає”. Хоча це 
і нормально. Адже мова піде про 
те, як правоохоронці зони відчу
ження спрацювали у минулому 
півріччі. І тут без певної стати
стики ніяк не обійтися.

Але, враховуючи своєрідний 
"дебют" співрозмовника, ніяк 
не можна обійтися і без того, 
щоб, хоча кількома словами, 
про нього не розповісти...

Підполковник Тарасенко ро
дом з села на Київщині. Зараз 
йому сорок один рік. У міліцію 
пішов одразу ж після армії. 
Пройшов шлях від рядового мі
ліціонера і дільничого інспекто
ра до начальника райвідділу в 
м. Славутичі. Нещодавно пере
ведений до Чорнобиля, де очо
лив місцевий відділ і отримав 
чергове звання. Одружений. 
Має двох дітей. Склалося вра
ження, що на обрану в юності 
професію дивиться так, як вона 
цього і вимагає. Співрозмовник 
досить цікавий. І спілкуватися 
з ним приємно...

-Юрію Зиновійовичу, до того 
як Ви стали "головним міліціо
нером" зони відчуження, дове
лося працювати в Славутичі. 
Різниця між "великою зе
млею", як тут іноді говорять, 
і Чорнобилем відчувається?

-Бачите, кримінал, він зав
жди і скрізь кримінал. Але різ
ниця є. Бо крадіжки радіоак
тивного металу і браконьєр
ство, можливо як ніде в країні, 
мають місце саме тут. Вистачає 
і набору стандартного: проявів 
хуліганства, інших різноманіт
них правопорушень. Але, на 
відміну від працівників під
приємств зони відчуження, це 
більше стосується "зальотних" 
- мешканців сусідньої Жито
мирщини, Поліського та Іван- 
ківського районів Київщини. 
По металу, крадіжках різнома
нітного обладнання і матеріа
лів з території зони іноді 
"працюють" сім'ями. Звичайно, 
причина цього - важкі еконо
мічні умови, в яких опинилися 
наші люди. Про це свідчить 
аналіз злочинів і правопору
шень, що ми його проводимо і 
систематизуємо. Але ж існує 
Закон...

Взагалі мені хотілося б по
яснити, що прямий обов'язок 
правоохоронця, у моєму розу
мінні, не самоціль одразу ж за
проторити людину до буцегар
ні. У кожному випадку треба 
розбиратися окремо і скрупу
льозно. Маю на увазі не реци
див, або серйозні злочини.

-Якими ж методами і шля
хами Ви зі своїми підлеглими 
впливаєте на ситуацію?

-Існує таке поняття, як попе
редження, хоча "бігти попереду 
паровозу" практично неможли
во. Але різноманітні види про
філактики, робота дільничих 
інспекторів часто приносять 
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м ає бути
позитивні результата. За мину
ле півріччя ми провели цілий 
ряд оперативних заходів і різ
номанітних операцій, зокрема: 
"Розшук", "Зброя та вибухів
ка", "Мак - 2003", "Мігрант", 
"Редут", "Автомобіль", "Бати
скаф”. їх назви говорять самі 
за себе, і вони, в певній мірі, 
стабілізували ситуацію. Але 
факт поки що залишається 
фактом: загальна кількість за
реєстрованих протягом півроку 
злочинів залишилася такою ж 
як і за аналогічний період ми
нулого року - 41. Щоправда 
поменшало, а то й зовсім зни
кли, випадки тілесних ушко
джень і таких, що призвели до 
смерті, пограбувань, крадіжок 
державного майна. Розкриття 
злочинів, по всіх напрямках, 
склало майже 91,5 відсотка (се
редній показник по області - 
85,6). Минулого року - за пер
ше півріччя, розкриття було 
меншим.

-А як би Ви прокоментува
ли публікації деяких загаль
новідомих газет, де, коли 
розповідається про Чорно
биль з його проблемами, не
рідко зустрічаються жахливі 
факти. Скажімо, в покину
тих селах Зони іноді знахо
дять неопізнані трупи, а з її 
території майже ешелонами 
везуть забруднений метал?

- Явне перебільшення. Хоча 
трохи можу зрозуміти редакто
рів, бо у переважній більшості, 
читач полюбляє "смажене". В 
принципі, три неопізнаних 
трупи було. А що до металу, то 
особливо хвилює водний 
шлях. Він - підпорядкований 
водній міліції. Та й плавзасо- 
бів у нас немає. Роботами з ме
талом у зоні відчуження безпо
середньо займається ДСП 
"Комплекс" - після того, як на
прикінці минулого року на
чальник місцевого Держдепар
таменту Володимир Холоша 
заборонив на території зони ці 
роботи різноманітним сумнів
ним фірмам. Комусь, можливо, 
це і не сподобалося, але поряд
ку стало значно більше...

-  Як, за півроку, спрацював 
місцевий карний розшук?

- Із вісімнадцяти злочинів 
працівниками цього підрозділу 
розкрито дев’ять - 50 відсотків 
(середньообласний показник 
21,2). Також розшукано і зат
римано двох осіб за минуло
річні злочини...

-  Не зайвим, мабуть, був 
би зв'язок з правоохоронця- 
ми-сусідами?

-  Цілком згодний. Тому не
щодавно тут, у Чорнобилі, ми і 
провели зустріч-нараду з коле
гами з Брагінського району Бі
лорусі. Якраз мова йшла про 
оперативний зв'язок і подальші 
спільні дії. Ще ми намагаємося 
тісніше співпрацювати з при
кордонниками і митниками.

-  У мене, як ви говорите, 
"звичайної людини", тільки- 
но мова зайде про злочин
ність, а співрозмовник мілі
ціонер, одразу ж згадуються 
колишні народні дружини. 
Нехай, у  цьому відношенні, 
була певна "рапортія ”, але ж 
безперечно, була і користь?

У  з о н і
п орядок

- Пам'ятаєте, як казав чи то фі
лософ, чи класик, що все нове - 
забуте старе. Тому зараз ми і від
новлюємо ці допоміжні структу
ри. На сьогодні у зоні їх загальна 
чисельність становить 140 чоло
вік. А створено їх на базі ДСНВП 
"Екоцентр", ДП "Чорнобильсер- 
віс" і ДП "Чорнобильводексплуа- 
тація". За їх участю протягом пі
вроку затримано 31 особу за ад
міністративні правопорушення.

-  Юрію Зіновійовичу, щодо, 
так би мовити, подвійне під
порядкування... Маю на ува 
зі, що до структур МНС пра
воохоронці це відносяться, 
але, в певній мірі, ви підпо
рядковані Держдепартамен
ту - АЗВ... Це якось на 
обов'язки і функції впливає?

- Ви ж розумієте, що де б мілі
ціонер не працював, незалежно 
від території, він виконує ви
ключно свою роботу. У даному 
випадку подвійне підпорядкуван
ня нам на користь. Бо саме Дер
ждепартамент і підприємства 
МНС, що тут розташовані, нам 
допомагають своїми позабюджет
ними коштами. Це і пальне, і за
соби зв'язку, і транспорт. У нас 
же своїх "на ходу", тільки два ав
томобілі. Володимир Холоша - 
начальник Держдепартаменту - з 
розумінням ставиться до наших 
проблем також і виконуючий 
обов'язки генерального директо
ра ДП "Чорнобильсервіс” Анато
лій Гундич. Це якраз, можливо, 
один із тих випадків, коли я го
ворю: "Не треба міліцію любити, 
а от розуміти потрібно".

- Останнє запитання... Як Ви 
особисто ставитеся до того, що 
в Чорнобилі існують магазин, 
кафе, де спокійнісінько прода
ються алкогольні напої. Адже 
зона режимна...

-  Можливо, як міліціонер, я і 
"за" закриття. Адже клопоту у  
нас із колегами дещо поменша
ло б. Аж здається мені, що в ці
лому це пробжми не вирішить. 
І якщо вже ці магазини та ка
фе тут є, то це дозволено 
Законом. А я, я к і кожна люди
на, а тим паче "в погонах", по
винен з законами рахуватися. 
Уявімо, що в Чорнобилі ці "точ
ки" зникнуть. Ну то й що? Зно
ву везтимуть сюди спиртне, як 
вже колись було, в бензобаках 
та інших "хитрих" місцях?

Головне, як на мою професію 
і посаду, щоб у всьому був по
рядок. Настояли ми на тому, 
щоб, по можливості, алкоголь 
не продавався в робочий час, 
щоб ці кафе не працювали до
пізна і закривалися вчасно. Тіс
но співпрацюємо по цих на
прямках із керівниками підпри
ємств, у плані дисципліни і 
профілактики серед підлеглих...

-  Ну що ж, Юрію Зіновійо
вичу, обидва ми розуміємо, що 
Чорнобильська зона - не дитя
чий майданчик з атракціона
ми. Тому хотілось би побажа
ти Вам з колегами успіхів і 
подальшої ефективної роботи.

- Як кажуть, "від нас залежить".

Сергій ЧЕРНОВ, 
м. Чорнобиль,

на фото Юрій Тарасенко - 
"головний ” міліціонер 

Чорнобильської зони


